
آیا پیامبر تحت تاثیر اطرافیان خود قرار می گرفت؟

شماره پرسش: ۱۱۰۳۴

تاریخ ارسال پرسش: ۰۶:۰۰:۰۰ ۱۳۹۳/۱۰/۱۰

متن پرسش

با سلام خدمت استاد عزیز: به نظر شما آیا پیامبر تحت تاثیر اطرافیان خود قرار می گرفت تا آنجا که

گفته شده او شخصی ساده و خوش باور بود... به نقل از سخنان محمد خامنه ای. لطفا مختصر

توضیح ندهید. سوال بعدی در مورد صفویه است. آیا اگر در زمان حکومت صفویه بودیم وظیفه

داشتیم که از آن حمایت کنیم چون شیعی بوده اند و شرایط خوبی رو فراهم کرده اند، و چرا حاج شیخ

عباس قمی این قدر از شاه عباس تعریف کرده چه لزومی داشته یا شاید آدم خوبی بوده؟

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: 1- خوشباوربودن رسول خدا«صلواتااللهعلیهوآله» به آن معنا نیست که

کسی رسول خدا«صلواتااللهعلیهوآله» را فریب میداده، این آیه در مقابل تصوری است که منافقین

نسبت به حضرت داشتند که میدیدند رسول خدا«صلواتااللهعلیهوآله» سخنان آنها را که بعضاً غیر

واقعی بود میشنیدند و عکسالعملی نشان نمیدادند که آبروی آنها برود و از طرف دیگر نظام

اسلامی در ابتدای امر گرفتار درگیری داخلی شود، به همین جهت وقتی میگفتند «هو اُذنٌ» یعنی او

تحت تأثیر سخنان اطرافیان است، آیه آمد: «وَ یَقُولُونَ هُوَ أُذُنٌ قُلْ أُذُنُ خَیْرٍ لَکُمْ» اینطور برخورد

رسول خدا«صلواتااللهعلیهوآله» برای شما بهتر است. پس معلوم است رسول خدا«صلواتااللهعلیهوآله»

بنا به مصلحتی آنها را رسوا نمیکردند و به نظرم آقای استاد محمد خامنهای برای توجبه سخن خود

این آیه را شاهد آوردند که کار خوبی نبود 2- همانطور که مقام معظم رهبری«حفظهاالله» نیز برای

صفویه جایگاه مهمی قائلاند، صفویه در نگاه تمدنسازی شیعه جایگاه ارزشمندی دارد و به این لحاظ

علمائی مثل شیخبهائی به آنها میپیوندند و این غیر از خصلتها و ضعفهای فردی تکتک آنها
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